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Ekman, Margareta Widell §§ 1-27, Martin Holmstedt, Per Eric Hjelmer §§ 1-24, Pia 

Winbladh Högfors och Ulf Mohlander, personalföreträdaren Luis Lopez §§ 1-10,  
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 § 26 

Luften i Stockholm – Årsrapport 2011 
Dnr 2012-4317 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner årsrapporten för 2011. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 21 mars 2012. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Karin Karlsbro (FP) 

föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Mikael Magnusson m.fl. (S) och 

Stellan F Hamrin (V) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt 

följande: 

 

 1. Godkänna rapporten 

 2. Därutöver anföra att: 

 

Det är oacceptabelt att miljökvalitetsnormerna överskrids på 2,4 mil kommunala 

gator i Stockholm - främst beträffande partikelhalter (PM 10) och kvävedioxid. 

De höga halter som finns på våra gator leder till sjukdom, fysiska besvär och en 

förtidig död för många stockholmare. 

 

Frågan om åtgärder för att komma tillrätta med dessa luftkvalitetsproblem har 

tyvärr kännetecknats av tvehågsenhet och senfärdighet. De åtgärder som 

vidtagits, som dubbdäcksförbud och dammbindningsåtgärder, visar att resultat 

kan uppnås om den politiska viljan finns. Istället för att inblandade aktörer 

väntar på att alla andra ska vidta åtgärder, behövs nu att samtliga gör vad var och 

en kan göra – och skyndsamt. 

 

Regeringen är senfärdig, och i delar rent destruktiv. Bland annat har man med 

sin bilpolitik stimulerat fram dieselbilar som nu ställer till problem för 

Stockholms luft. Vi i Stockholm har alla skäl att vara besvikna på regeringen. Vi 

förväntar oss att man på den statliga nivån vidtar vederbörliga åtgärder, gör 

investeringar och står för kostnader för att förbättra huvudstadens luftkvalitet. 

Polisen bör också bättre kontrollera efterlevnaden av regler som redan finns. 

 

Men i väntan på detta ska ske, måste Stockholms stad vidta de åtgärder 

som är möjliga, bland annat: 

 

- Införa dubbdäcksförbud på fler gator och använda möjligheten att införa 

dubbdäcksförbud i en hel zon. 

- Begränsa tung genomfartstrafik, med undantag för bussar, på Hornsgatan 

- Ytterligare förbättra dammbindningsåtgärderna. 

- Förbättra städåtgärder med ny effektiv teknik 



  

- Bättre använda parkeringsinstrumentet för att styra bort särskilt förorenande 

trafik 

- Främja gång- och cykeltrafik 

- Inrätta bilfria gator / bilfria dagar. 

 

Därutöver behöver Stockholms stad driva på regeringen, bland annat för 

att: 

- Möjliggöra ett mer differentierat, flexibelt, innovativt och effektivt användande 

av trängselavgifter, där avkastningen återinvesteras i kollektivtrafiken. 

- Möjliggöra införandet av ett system för dubbdäcksavgifter i Stockholm. 

- Med olika åtgärder söka minska andelen av gamla och förorenande bilar. 

 

Därutöver är det viktigt att kollektivtrafiken byggs ut och förbättras. 

Inte minst vore en utbyggnad av tunnelbanenätet viktigt för Stockholms framtida 

luftkvalitet – och stadens utveckling i stort. Två utbyggnadsdelar som det vore 

värdefullt att omgående projektera för är förlängningen av tunnelbanenätet till 

Nacka samt till Karolinska sjukhuset. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förslag från Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Karin 

Karlsbro (FP). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Mikael Magnusson m.fl. (S) och Stellan F 

Hamrin (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) 

och Karin Karlsbro (FP) enligt följande: 

 

Luften i Stockholm har förbättrats avsevärt under de senaste decennierna. Precis 

som miljöförvaltningen påpekar har halterna av svaveldioxid, kväveoxider, 

kolmonoxid, bensen och bly minskat med mellan 80-90 procent sedan 1980-talet 

och Stockholm uppfyller 9 av 13 miljökvalitetsnormer. Staden är även på god 

väg att uppfylla samtliga EU-normer, i dagsläget klarar Stockholm gränsvärdena 

på 98,6 procent av gatusträckningen i kommunen och halterna av PM10 och 

NO2 har minskat sedan 2006.  

 

För att kunna garantera en bra luftkvalitet på samtliga av Stockholms gator och 

torg arbetar vi emellertid intensivt med att implementera direkta åtgärder och är 

mitt uppe i processen med att ta fram en ny verkningsfull åtgärdsplan. En viktig 

del av den nuvarande och kommande åtgärdsplanen är att minska nivåerna av 

PM10. Under de senaste åren har Stockholm stad därför verkat för möjligheten 

att upprätta dubbdäcksfria zoner på stadens gator och – som första kommun i 

Sverige – verkställt ett dubbdäcksförbud på Hornsgatan, med positiva effekter. 

  

Åtgärden har varit framgångsrik och staden undersöker möjligheten att utsträcka 

dubbdäcksförbudet till andra gator, vars halter av PM10 överskrider 

luftkvalitetsnormerna. Parallellt med det genomför Stockholm en mängd andra 

insatser, till exempel dammbindning, vilket bidrar till att få ned de skadliga 

halterna av luftburna partiklar. 

 



  

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ingrid Mårtenson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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